

国际法研究

(双月刊)

2021 年第 3 期

(总第 43 期)

目 录

国际法上的多边主义及其当代涵义..... 张乃根(3)

2019 年马来西亚外大陆架划界案的外交照会：争端与法律意涵 高圣惕(20)

《世界人权宣言》第 29 条第 1 款个人社会义务条款及其当代意义

..... 毛俊响 盛 喜(43)

后金融危机时代的国家主权豁免原则：基于主权财富基金的司法实践和理论盲域

..... 沈 伟(62)

中德跨国收养法律冲突的解决路径..... 蒋新苗(84)

跨国文物追索：国际私法的挑战及回应

——从“章公祖师肉身坐佛案”展开..... 霍政欣 陈锐达(106)

CONTENTS

The Multilateralism of International Law and Its Contemporary Implications *Zhang Naigen* (3)

The Notifications Relating to the 2019 Malaysian Submission to the CLCS: Disputes Reflected and
Legal Implications *Michael Sheng-ti Gau* (20)

Article 29 (1) of the *Universal Declaration of Human Rights* and Its Contemporary Significance
..... *Mao Junxiang and Sheng Xi* (43)

State Sovereignty Immunity Rule in the Aftermath of Global Financial Crisis: Judicial Practice and
Theoretical Loophole Surrounding the Sovereign Wealth Funds *Shen Wei* (62)

The Settlement of the Conflicts of Law Concerning Intercountry Adoption Between China and Germany
..... *Jiang Xinmiao* (84)

International Cultural Property Recovery: Challenges to and Responses by Private International Law
——From the Case of Zhanggong-Zushi Mummified Buddha Statute
..... *Huo Zhengxin and Chen Ruida* (106)